
Kauza „RYBNÍK“ z pohledu člena SNAR 
Vážení spoluobčané, 

Když jsem do posledního vydání vřesinského zpravodaje napsal článek „ O (Ne)zániku jednoho 

spolku“ bral jsem celou záležitost, pro SNAR i sebe, za uzavřenou. Nijak jsem nereagoval na to, že 

na mě byla anonymně podávána trestní oznámení na krajském úřadě či na Policii ČR za upuštění 

hladiny rybníka, nijak jsem se nezapojoval do internetových diskusí, byť tam opakovaně zaznělo 

mé jméno a někteří radní naši obce, tam uváděli spoustu polopravd či přímo lží. Prostě jsem si přál, 

aby spolek SNAR, tak jak v poklidu 17let fungoval, aby v poklidu a bez zbytečných emocí, svou 

existenci taky ukončil. Když jsem si však včera přečetl, že vítěz výběrového řízení na pronájem 

rybníku, smlouvu nepodepsal, a to přesto, že výběrové řízení bylo ukončeno již 22. února 2020 

(před 160 dny), přičemž na internetu nás členové vedení obce opakovaně ujišťovali, že podpis 

pachtu je pouze formalitou, rozhodl jsem se k záležitosti vyjádřit.  Dnes bych totiž svůj článek 

nazval rozhodně jinak, a to „ O likvidaci jednoho spolku “. Proč? Po přečtení pochopíte, pro 

jednoduchost uvedu vše chronologicky.  

Únor 2004- založen spolek SNAR (sdružení nájemců rybníku). Zakládajících členů bylo 12. Jelikož 

byl spolek od samého počátku otevřený všem občanům Vřesiny a my jsme nikdy žádného zájemce 

neodmítli, nakonec bylo členů 22. 

2004-2018 - spolek ve spolupráci s obcí řádně funguje, nikdy nebyl problém s prodloužením 

nájemní smlouvy. Uspořádali jsme přes 30 závodů pro děti, 10 závodů dospělých a rozdali dětem 

přes 300 prázdninových povolenek, kdy si děti, v případě úspěchu, mohli odnést úlovek domů. 

Nikdy jsme po obci nežádali žádné dotace, takže činnost spolku obecní kasu nestála ani korunu. 

Jediné s čím obec spolku tu a tam pomohla, bylo, že v rámci sečení obecních pozemků, byl posekán 

i areál rybníku. 

říjen 2018 – po volbách je zvoleno nové, současné, vedení obce. Začíná tragikomedie, jenž končí 

zánikem jednoho spolku. Posuďte sami. 

5.11. 2018 -rada obce schvaluje spolku dotaci 20.000,-Kč na nákup ryb. Je to prvně v historii dotací, 

co byla schválena dotace, o kterou nikdo nežádal. Taky proto jsme ji nepřijali. 

3.12. 2018 -rada obce jednomyslně schvaluje prodloužení nájemní smlouvy sdružení SNAR (viz. 

Zápis z rady). Přímo v zápisu je věta: „rada obce nemá  záměr měnit nic na stávajícím stavu „. Čeká 

se pouze až obec scelí pozemek areálu rybníku odkupem části, jenž patří pozemkovému fondu. Do 

této chvíle nikomu nevadí, že spolek nemá právní subjektivitu. 

Prosinec 2018 – o pronájem rybníku projevuje zájem radní Petr Lička 

Leden-březen 2019 neustále opakovaně žádáme, aby byla smlouva o pronájmu podepsána, jelikož 

bychom rádi naplánovali dokup ryb, jež nám  uhynuly, a také program akcí na rybníku 

Konec března 2019- Jirka Augustýn nám oznamuje, že s prodloužením vznikl problém, jelikož se 

objevil nový zájemce o pronájem - radní Petr Lička. O důvodu, proč se to dovídáme až v březnu, 

když jmenovaný žádost podal již koncem roku 2018, nechci spekulovat. 



Duben 2019- rada na naše naléhání rozhodla, že tedy nájemní smlouvu ještě o rok prodlouží, ne 

však sdružení SNAR, nýbrž některému z jeho členů, jakožto fyzické osobě. Tak jsem se stal, aniž 

bych po tom nějak toužil, nájemcem rybníku. 

Listopad 2019 – rada obce vyhlašuje výběrové řízení na pronájem rybníku, hlásí se do něj 2 

příznivci spolku SNAR, jakožto fyzické osoby a 1 další zájemce, pán OH 

únor 2020- rada obce rozhoduje, že novým nájemcem se od 1. 7. 2020 stává pan OH. Nový 

nájemce  se v nabídce zavazuje, cituji: „ hradit nájemné 7.500,-Kč/rok, vybudovat důstojné zázemí 

pro návštěvníky, vybudovat ohniště s roštem a úchytem na kotlík, sklad na dřevo, vybavit okolí 

odpadkovými koši, vzdělávací panely o okolní fauně a flóře, zásypy pro drobnou zvěř, obec Vřesina 

se nebude muset podílet na údržbě rybníku, vše budu zajišťovat vlastními silami, vše co postavím, 

bude předáno do majetku obce „. Uznávám porážku, tomu jsme konkurovat nemohli.    

Březen 2020 -setkání členu SNAR s novým pronajímatelem. Nabízíme mu zdarma vše, co jsme na 

rybníku vybudovali a za určitou úplatu, jejíž výše nebyla určena, všechny ryby. Za období působení 

SNAR jsme jich nakoupili za cca 180.000,-Kč (doklady mám k dispozici). Pan OH vše odmítá, máme 

vše zlikvidovat a ryby si odlovit. 

Květen 2020 - likvidace zázemí sdružení SNAR, jenž bylo vždy k dispozici zdarma všem občanům 

naší obce 

 6. 6. 2020 – snížení hladiny rybníku a odlov části rybí osádky. 

12. 8. 2020 – oznámení pana OH, že smlouvu nepodepíše.  

Je potřeba k tomu něco dodávat? Každý nechť si udělá názor sám. Pro mě osobně je celá záležitost 

těžko pochopitelná. Kdyby měli pán Lička nebo pán Hromek opravdu zájem o rozkvět areálu 

rybníku v Oši, mohli se stát členy SNAR a klidně jej vést dle svých představ. Měli by k dispozici 15 

chlapů ochotných kdykoli dorazit na brigádu, měli by sice skromné, ale přesto funkční zázemí, měli 

by slušně zarybněný rybník a dlouhá léta prověřené know-how, jak pořádat závody pro děti. Místo 

toho nezůstalo nic, rybník je bez ryb, zázemí zničené, střecha a krb rozebrané, většina chlapů ze 

SNARu pro obec už neudělá nikdy nic, a závody a povolenky pro děti v nedohlednu. I proto si 

myslím, že tady od samého počátku nešlo o nic jiného, než funkční spolek zničit. Teď už si jen 

počkám, zda se nového výběrového řízení nezúčastni přímo pan Lička s mnohem reálnější 

nabídkou, než tu kterou podstrčil k podpisu OH a rybník si, ostatně jakož i další obecní pozemky, u 

nichž to již udělal, nepropachtuje pro sebe. 

Závěrem bych chtěl říct, že mě moc mrzí, že se během „likvidace spolku“ ani jeden člen rady obce 

nepostavil na stranu sdružení SNAR, i když od počátku bylo jasné, kam celá záležitost spěje. Mrzí 

mě, že nikdy nikdo z rady obce našemu sdružení za 17let činnosti nepoděkoval. Mrzí mě, že ni po 

té, jak vše dopadlo, nevidím žádnou pokoru, sebereflexi, omluvu či přiznání chyby.  

 

Za celý SNAR Vřesina  - Petr Řeháček 


